
وزیر نفت:

مشکلی در صادرات محصولات پتروشیمی 
و فرآورده های نفتی نداریم

وزیر نفت گفــت: در صادرات و فــروش محصولات 
پتروشیمی و فرآورده های نفتی مشکلی نداریم و در حال 

انجام است.
به گزارش خبرگزاری ها، جواد اوجی در حاشــیه جلسه دیروز 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره ساخت دو پترو پالایشگاه 
اظهار کرد: این پترو پالایشگاه ها با ظرفیت ۳۰۰ هزار بشکه یکی 
به نام شهید سلیمانی در کنار پالایشگاه خلیج فارس و دیگری در 

منطقه جاسک است.
وی افزود: با اجرای این پروژه ها براساس برآوردی که کردیم در 
دوره ســاخت و احداث این پتروپالایشگاه ها بالغ بر چهار هزار نفر 
مشغول به کار می شوند. این نیت و قصد در دولت سیزدهم وجود 
دارد و به ســمتی می رویم که از خام فروشی جلوگیری کرده و با 
تبدیل نفت خام به ارزش افزوده خوراک برای صنایع پتروشــیمی 

فراهم شود.
وزیر نفت ادامه داد: به عنوان مثال برای پتروپالایشگاه »قاسم 
ســلیمانی« نزدیک به ۱۱ میلیارد دلار و پالایشگاه جاسک هفت 
میلیارد دلار سرمایه گذاری صورت گرفته و این اقدامات با استفاده 
از ظرفیت و توان هلدینگ های بزرگ اقتصادی در کشور و همچنین 

مشارکت دادن بانک ها انجام می شود.
اوجی خاطرنشان کرد: بزرگ ترین حسن این کار این است که بنا 
داریم بخشی از سهام این پتروپالایشگاهی ها را در بازار بورس انرژی 
عرضه کنیم که مشــارکت مردمی را هم به همراه دارد. همچنین 
موجب جمع کردن نقدینگی در ســطح جامعه شــده و به سمت 
عرضه تولید می رویم و از تورم و نقدینگی بالا جلوگیری می شود.

وی ادامه داد: در حال حاضر خوراک برای صنایع پایین دست 
پتروشیمی انجام می شود. در حقیقت با احداث این پتروپالایشگاهی ها 
از خام فروشی جلوگیری می کنیم و تبدیل نفت خام به ارزش افزوده 
که همیشه دغدغه رهبری و تأکید ایشان و همچنین دولت سیزدهم 
است در دستور کار قرار دارد. این پترو پالایشگاه ها در کنار تولید 
نفت خام و گاز، تولید خوراک برای منطقه پایین دست پتروشیمی ها 
هم فراهم می کنند که از خام فروشی جلوگیری و نفت خام به ارزش 

افزوده تبدیل می شود.
وزیر نفت تصریح کرد: مســتحضر هســتید که فرآورده های 
نفتی تحریم ناپذیر اســت و امروز شاهدیم که در صادرات و فروش 
محصولات پتروشیمی و فرآورده ها مشکلی نداریم و در حال انجام 

است. از طرفی اشتغال زایی بالایی هم وجود دارد. 
اوجــی درباره تولید بنزین با توجه به مصرف جامعه گفت: در 
تلاش هستیم مصرف را مدیریت کنیم و امیدواریم مردم هم کمک 
کنند. همچنین در مورد غیریارانه ای کردن گاز پرمصرف ها، فعلا 

برنامه ای نداریم.
توسعه صنایع پایین دستی با پالایشگاه  سازی

همچنیــن به گزارش وزارت نفت، »هــادی بیگی نژاد«؛ عضو 
کمیســیون انرژی گفت: پالایشگاه  ســازی ســبب توسعه صنایع 
پایین دســتی و تولید محصولات پتروشیمی می شود و به تقویت 

منابع ارزی کمک می کند.
وی با اشــاره به اینکه ســاخت پروژه های نفــت و گاز به ویژه 
پتروپالایشگاه ها سودآور بوده و برگشت سرمایه خوبی دارد، ادامه 
 داد: احداث پالایشگاه ها و پتروپالایشگاه ها، جلوگیری از فروش نفت 
خام، تبدیل آن به فرآورده های با ارزش، ایجاد ارزش اقتصادی برای 
کشور، اشتغال، بی اثر کردن تحریم ها، افزایش درآمد ارزی، رسیدن 

به تنوع مشتری و غیره را در پی خواهد داشت.
عضو کمیســیون انرژی مجلس تصریح  کرد: راه اندازی و ایجاد 
پتروپالایشگاه ها افزون بر مزیت هایی که دارد، سبب تسهیل ورود 
بخش خصوصی به صنعت پالایش نیز می شود. ضمن اینکه هدایت 
نقدینگی به سمت تولید، بالا رفتن ارزش پول ملی و اشتغال زایی، 
بدون شــک با ســرمایه گذاری در پروژه های اقتصاد ملی محقق 

می شود.
گفتنــی اســت، تفاهم نامــه مشــارکت و تأمیــن مالــی 
ساخت پترو پالایشگاه »شهید قاسم سلیمانی« با ظرفیت پالایش 
روزانه ۳۰۰ هزار بشــکه نفت خام سنگین و پالایشگاه »مروارید 
مکــران« با ظرفیت پالایــش روزانه ۳۰۰ هزار بشــکه نفت خام 
ســنگین و فوق سنگین روز دوشــنبه )دهم مردادماه( در حضور 

رئیس جمهوری امضا شد.

رئیس  بانک مرکزی: 

آرامش خوبی در بازار ارز حاکم است
رئیس  کل بانک مرکزی گفت: آرامش خوبی در بازار ارز حاکم 

است.
به گزارش خبرگزاری ها، علی صالح آبادی در حاشــیه جلســه دیروز 
)چهارشنبه ۱9 مرداد ۱4۰۱( هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهارداشت: 
درباره وام ازدواج به بانک ها اعلام شده است از زمانی که مدارک متقاضی 
کامل باشــد، نهایتاً تا ۱۰ روز باید وام واریز شود و اگر بانکی تخلف کرده 
و این اقدام را انجام نمی دهد، باید به بانک مرکزی اعلام شــود تا برخورد 
کنیم. اگر بانک ها در این زمینه تخلف کردند، مردم به ســامانه های بانک 
مرکزی اعلام کنند. او درباره آخرین وضعیت بازار ارز گفت: آرامش خوبی 
در بازار ارز حاکم است و در چهار ماه اول امسال حدود ۱4 میلیارد دلار 
تأمین ارز داشتیم که نسبت به مدت زمان مشابه در سال گذشته حدود 
8۰ درصد رشد داشتیم. مازاد عرضه نسبت به تقاضا در سامانه نیما وجود 
دارد؛ این بازار عمق بســیار خوبی پیدا کرده و روزانه بیش از ۱۰ میلیون 

دلار بین صرافی ها معامله در حال انجام است.
رئیــس  کل بانک مرکزی افزود: از زمانی که نماد روبل- ریال در بازار 
توافقی تعریف شد، از همان روز حدود روزانه دو میلیون روبل در این بازار 
معامله شده است و این میزان افزایش خواهد یافت. این شروع خوبی بود که 
به  مرور صادرکنندگان وارد این بازار می شوند. ضمن اینکه استفاده از ارزهای 
دیگر هم در حال بررســی است. صالح آبادی ادامه داد: یکی از موضوعات 
در دست بررسی، تأمین ارز اربعین است که هنوز جمع بندی نشده است 
و روی مسئله کار می کنیم تا امسال زوار اربعین از ارز دینار استفاده کنند 

و در زمان خود اطلاع رسانی خواهد شد.
سرنوشت سود سپرده بانکی

رئیس  بانک مرکزی با بیان اینکه در مورد تعیین تکلیف نرخ ســود 
سپرده های بانکی هنوز جمع بندی در شورای پول و اعتبار رخ نداده است، 
ادامه داد: در کشــورهای مختلف وقتی تورم جهانی اتفاق افتاد، نرخ سود 
بانکی را  اصلاح کردند و در کنترل تورم جهانی موثر بود؛ ما هم باید بررسی 

کنیم که در صورت جمع بندی اعلام می کنیم.
صالح آبادی خاطرنشان کرد: حتی روسیه نرخ سود خود را اصلاح کرد 
و با ایجاد تعادل، دوباره نرخ سودشان کاهش یافت؛ ایران نیز باید در این 

مورد تصمیم گیری های موثری داشته باشد.
او درباره ثبت سفارش با استفاده از رمز ارزها، توضیح داد: این موضوع 
اواخر ســال گذشــته بین بانک مرکزی و وزارت صمت به تفاهم رسید؛ 
ارز  دارندگان رمز ارزهایی که مجوز قانونی دارند، طبق قانون می توانند رمز 
استخراجی خود را برای واردات اعلام کنند. تفاهم درباره نحوه ثبت سفارش 

و انجام کار انجام شده و در حال اجرایی شدن است.
رئیس  بانک مرکزی در مورد لایحه دولت برای منتشر نشدن تسهیلات 
جاری آن، توضیح داد: آنچه در دولت مطرح شده مطالبات جاری بانک ها 
است؛ طبق قانون بودجه ۱4۰۱ بدهکاران بانکی در طبقه جاری و غیرجاری 
منتشر می شوند و این تلقی ایجاد می شد که افرادی که اسامی شان منتشر 
می شــود، در طبقه جاری قرار دارند و به دلیل حل شائبه هایی که ایجاد 
شده بود گفته شــده فقط آنهایی که معاملات مشــکوک الوصول دارند 

نامشان منتشر شود.

مدیرکل دفتر امور مشترکان توانیر:

 ۴۰ درصد مشترکان برق 
مشمول پاداش کم مصرفی شدند

مدیرکل فروش و خدمات مشــترکان توانیر با اشاره به طرح 
پاداش ۵ برابر تعرفه برای مشترکان کم مصرف برق گفت: با توجه 

 به آمارها حدود ۴۰ درصد از مشترکان مشمول پاداش شدند.
به گزارش وزارت نیرو، عبدالامیر یاقوتی اظهار داشــت: عملکرد صنعت 
برق در ســال جاری برای مدیریت بار شبکه بســیار بهتر از سال های قبل 
بود و با توجه به تجربه ســال گذشــته تلاش شد پیش از پیک مصرف و در 
اردیبهشت ماه، تمامی ظرفیت های موجود برای تأمین برق تابستان مهیا شود. 
مدیرکل فروش و خدمات مشترکان توانیر افزود: با وجود رشد تقاضای مصرف 
برق خانگی، مصرف برق کشور در این بخش 4درصد نسبت به دوره مشابه 
سال قبل کاهش  یافته است که به طور یقین تغییر تعرفه و نیز مشوق های 
وزارت نیرو برای مشترکان خانگی از عوامل مهم در این کاهش مصرف بوده اند. 
این مدیر صنعت برق خاطرنشان کرد: موضوع قیمت همواره یکی از عوامل 
مؤثر در کاهش و کنترل مصرف بوده است و با توجه به اینکه تعرفه برق در 
پله های آخر ۳.۵ برابر تعرفه عادی اســت، طبیعی است که مشترکان برای 
کاهش مصرف و رساندن آن به الگوی تعیین شده انگیزه لازم را داشته باشند.
وی با اشاره به مشوق های پیش بینی  شده برای صرفه جویی در بخش 
خانگی تأکید کــرد: کاهش مصرف برق خانگی در مناطق گرمســیری 
به مراتب بیشــتر از مناطق عادی بوده و این نشان می دهد مشترکان این 
مناطق که به دلیل الگوی مصرف خاص مناطق گرمسیر )الگوی تا ۳۰۰۰ 
کیلووات ساعت در ماه( از ظرفیت بیشتری برای کاهش مصرف برخوردار 
بوده و از مشوق های وزارت نیرو بیش از دیگر مشترکان برخوردار شده اند، 
به گونه ای که میانگین پاداش مشترکان مناطق گرمسیری حدود ۶۰ هزار 

تومان و مشترکان عادی حدود ۲۲ هزار تومان بوده است.
وی میانگین کاهش مصرف برق در مناطق گرمســیر را تا ۱۰ درصد 
نیز عنوان کرد و خاطرنشــان ساخت: آمارها نشان می دهد در شهر اهواز 
متوسط ماهانه مصرف برق از 9۲۲ کیلووات ساعت در سال گذشته به ۷۰۲ 

کیلووات ساعت در سال جاری رسیده است.
مدیرکل فروش و خدمات مشترکان توانیر ادامه داد: این رقم در خوزستان 
از 8۶8 کیلووات ساعت به 8۱۱ کیلووات ساعت کاهش  یافته است، در هرمزگان 
از 9۰۲ کیلووات ساعت به 8۳9 کیلووات ساعت و در بوشهر از 84۵ کیلووات 
ســاعت به ۷۳9 کیلووات ساعت رسیده اســت. یاقوتی افزود: با وجود اینکه 
مشترکان بسیار پرمصرف حدود 4 درصد از مشترکان برق خانگی را تشکیل 
می دهنــد، اما حدود ۱4 درصد مصرف برق این بخش را به خود اختصاص 
داده اند. وی ادامه داد: حدود یک میلیون مشترک صنعت برق تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیســتی قرار دارند کــه در صورت صرفه جویی و مدیریت 

مصرف برق تا ۵۰ درصد سقف الگو، از برق رایگان بهره مند خواهند شد.

سازمان منابع طبیعی:

خسارات سیل با آبخیزداری 
۷۰ درصد کاهش می یابد

مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری کشور با اشــاره به اینکه هر سیل به طور میانگین 
۴۵۰میلیارد تومان خسارت به همراه دارد، گفت: فعالیت آبخیزداری 
و تغذیه آبخوان ها کمک می کند ســیل و خسارات ناشی از آن را 

۷۰ درصد کاهش یابد.
هوشنگ جزی در گفت و گو با ایسنا، درباره فعالیت های انجام شده در حوزه 
آبخیزداری اظهار کرد: در حال حاضر ۳9 میلیون هکتار مطالعه آماده به اجرا 
در این حوزه داریم که از این میزان ۱9 میلیون هکتار مطالعه  شده ولی اجرا 
نشده و یا اجرای آن نیمه کاره است. از ۱۲۵ میلیون هکتار مساحت کشور که 
تایش آبی دارد، 9۰ میلیون هکتار از عرصه آبخیزداری کشور مورد مطالعه قرار 

نگرفته است که باید مطالعه و به تناسب آن فعالیت آبخیزداری انجام شود.
جزی درباره افزایش هزینه  اقدامات آبخیزداری در سال ۱4۰۱ اظهار 
کرد: طی امســال عملیات آبخیزداری در هر هکتار با هزینه ۲.۵ میلیون 
تومان انجام می شود و اگر بخواهیم در مساحت ۱9 میلیون هکتار باقی مانده 
که مطالعات در آنها انجام شــده، عملیات آبخیزداری را انجام دهیم، 4۷ 
هزارمیلیارد تومان اعتبار نیاز اســت. برای انجام فعالیت ها یک برنامه سه 
ساله و یک برنامه تا پایان برنامه هشتم آماده شده است که در برنامه سه 
ساله ۱9 میلیون هکتار مطالعه شده اجرایی خواهد شد و تا پایان برنامه 

هشتم نیز مطالعه 9۰ میلیون هکتار باقی مانده به سرانجام می رسد.
وی افزود: طبق برنامه های تعیین شــده هم اعتبار عملیات اجرایی و 
هم اعتبار مطالعه بر مناطق باقی مانده تامین خواهد شــد و امکان تبیین 
را به وزارت جهاد کشاورزی ارسال کردیم که در هیئت دولت تایید شود 
و به مرحله اجرایی برســد. این مسئول درباره میزان خسارات وارد شده 
توســط سیل گفت: با توجه به اینکه در بسیاری از موارد همچون تلفات 
جانی، نمی توان ارزش گذاری مادی کرد، حدود 9۰۰۰ میلیارد تومان تنها 
در بخش کشاورزی طی سیل  مردادماه خسارت وارد شد که به نظر می رسد 
این میزان خســارت افزایش یابد. به طور متوسط برآورد ما از خسارت هر 

سیل حدود 4۵۰ میلیارد تومان است.
وی درباره تاثیرات مثبت آبخیزداری هنگام سیل و خشکسالی گفت: 
برای هر هکتار فعالیت آبخیزداری حدود ۲.۵ میلیون تومان هزینه می شود 
و در این شرایط می توان در کشوری که به طور دائم در سیل و یا خشکسالی 
اســت سالانه ۷۰۰ متر مکعب آب استحصال کرد همچنین با این میزان 
هزینه می توانیم سالانه 9 تن فرسایش را کاهش دهیم. علوفه و آب قنات ها 
و چاه ها نیز افزایش می یابد علاوه بر آن به تغذیه آبخوان ها کمک می کنیم 
و سیل و خسارات ناشی از آن را ۷۰ درصد کاهش می دهیم. این اقدامات 

موجب می شود حدود 4.۷ برابر فعالیت و هزینه  مصرفی سود می کنیم.
جــزی در پایان تصریح کرد: این عملیات در نهایت به حفظ خاک و 
آب و امنیت غذایی و اجتماعی کشور ختم می شود علاوه براینکه نباید نگاه 
تجاری به آن داشت، باید منابع مالی مورد نیاز در اختیار قرار گیرد، در غیر 

این صورت هرساله شاهد خسارات وحشتناکی خواهیم بود.

اقتصادی
صفحه ۴
پنج شنبه ۲۰ مرداد ۱۴۰۱
۱۳ محرم ۱۴۴۴ - شماره ۲۳۰۹۱

خودرو  انتظامی(  )شماره  پلاک 
مدل  سفید   206 پژو  سواری 
 1390 به شماره انتظامی ایران 54
موتور  شماره  به   57 ط   622
شاسی  شماره  و   13889004045
نام  به   NAAP61ME6BJ412972
محمدحسین کمالی دربرزی به کدملی 
از  گردیده  مفقود   443234821

درجه اعتبار ساقط می باشد.

خودرو  کمپانی  سند  و  سبز  برگ 
سواری تیبا به رنگ مشکی متالیک 
پلاک  شماره  به   1390 مدل 
به شماره  ایران 20  و 89   376
شماره  به   8009063 موتور 
 S5810090008340 شاسی 
زرنه  ابراهیم  احمد  مالکیت  به 
اعتبار  از درجه  و  مفقود گردیده 

ساقط می باشد.

آگهی های مفقودی

سخنگوی گمرک گفت: از شهریور 1۴۰۰ 
تا پایان تیرماه امسال، 1۵1.۵ میلیون تن کالا 
به ارزش 1۰2 میلیارد دلار، بین ایران و سایر 
کشورها تبادل شد که نسبت به مدت مشابه 

31 درصد در ارزش افزایش داشته است.
سید روح الله لطیفی، در مورد تجارت غیر نفتی 
دولت ســیزدهم در ۱۱ ماه استقرار دولت جدید 
اظهار داشت: از زمان استقرار دولت سیزدهم و از 
اول شهریور ماه سال ۱4۰۰تا پایان تیرماه امسال، 
۱۵۱ میلیــون و 49۶ هزار تن کالا به ارزش ۱۰۱ 
میلیــارد و 8۲۰ میلیون دلار بین ایران و ســایر 

کشــورهای جهان تبادل شــد که از لحاظ وزنی 
با رشــد 4 درصدی و از لحاظ ارزش با رشــد ۳۱ 
درصدی نسبت به مدت مشابه همراه بوده است.

وی افزود: در این مدت یازده ماهه و نسبت به 
مدت مشابه در دولت قبل، پنج میلیون و ۷۵۲ هزار 
تن کالا و ۲۳ میلیارد و 8۶۰ میلیون دلار تجارت 
بیشتر بین ایران و سایر کشورها رقم خورده است.

لطیفی در مــورد میزان صــادرات در دولت 
ســیزدهم گفت: حدود ۱۱۳ میلیون تن کالا به 
ارزش 48 میلیــارد و ۱98 میلیــون دلار ســهم 
صادرات غیر نفتی ایران در ۱۱ماه فعالیت دولت 

ســیزدهم از کل تجارت غیر نفتی بود که با ۱۰ 
میلیــارد و ۱۱۱ میلیــون دلار صادرات بیشــتر 
نســبت به مدت مشابه، ۲۷ درصد در ارزش رشد 

داشته است.
سخنگوی گمرک در باره واردات ۱۱ماهه کشور 
در دولت سیزدهم توضیح داد: با توجه به سیاست 
تامین نیازهای ضروری کشور و واردات کالاهای 
ضروری از جمله واکســن های کرونــا، کالاهای 
اساسی، نهاده های تولید، مواد اولیه و ماشین آلات 
تولید و با وجود بحران های بین المللی ۳8 میلیون 
و ۵۳9 هــزار تن کالا به ارزش ۵۳ میلیارد و ۶۲۲ 

میلیــون دلار، از ابتدای شــهریور ۱4۰۰تا پایان 
تیرماه ۱4۰۱ وارد کشــور شد که ۱۳ میلیارد و 
۷49 میلیون دلار بیشــتر از مدت مشابه بوده که 
این میزان ۱8 درصد در وزن و ۳4 درصد در ارزش 

با رشد همراه بوده است.
لطیفی در مورد میزان ترانزیت کالاهای خارجی 
در دولت ســیزدهم گفت: از زمان استقرار دولت 
سیزدهم در ۱۱ ماه اخیر، ۱۲ میلیون و 8۷۵ هزار 
تن کالای خارجی از مسیر جمهوری اسلامی ایران 
عبور کرده که نســبت به مدت مشابه ۵8 درصد 

افزایش داشته است.

سخنگوی گمرک اعلام کرد

رشد 58 درصدی ترانزیت کالای خارجی طی 11 ماه اخیر

وزیر اقتصاد:

روند اقتصادی کشور رو به بهبود است
وزیر اقتصاد با اشاره به کاهش تورم تیرماه 
نسبت به خردادماه و افزایش صادرات گفت: 
اینها مصادیقی است که نشان می دهد  همه 

روند اقتصادی رو به بهبود است.
به گزارش فارس، ســید احســان خاندوزی در 
حاشیه نشست هیئت دولت گفت: با توجه به اینکه 
در ایام سالگرد شروع به کار دولت سیزدهم هستیم، 
این فرصت را برای کارشناســان و منتقدان مغتنم 
می شماریم و از صاحب نظران دعوت می کنیم با اعداد 

و مستندات نظرات خود را اعلام کنند.
ســخنگوی اقتصادی دولت افزود: تورم تیرماه 
کاهش قابل ملاحظه ای نسبت به خردادماه داشت و 
امیدواریم در مردادماه نیز این کاهش را شاهد باشیم. 
اعداد رســمی حکایت از این دارند که مســیرهای 

بلندمدت اقتصاد تحت کنترل است.

وزیر اقتصاد گفــت: ۱۶ درصد افزایش واردات 
و ۲۲ درصد افزایش صادرات داشــتیم؛ همه اینها 
مصادیقی است که نشــان می دهد روند اقتصادی 

رو به بهبود است.
خاندوزی ادامه داد: علی رغم فضا سازی هایی که 
در رســانه های عمومی صورت گرفته، تلاش جدی 

شد تا رسوب کالا در بنادر کاهش یابد.
به گفته وی یک میلیون تن کالا از بنادر ترخیص 

شد و بخش کوچکی از آن باقی مانده است.
وزیــر اقتصاد در ادامه افزود: انتشــار داده های 
غلــط اقتصادی فایــده ای جز ناامیدکــردن افکار 

عمومی ندارد.
وزیر اقتصاد با اشاره به تحت کنترل بودم تورم 
گفت: مسیر اقتصاد و تورم تحت کنترل است و سعی 

می کنیم روند کاهشی را ادامه بدهیم.

خاندوزی گفــت: در 4 ماه اخیــر افزایش4۰ 
درصدی در آمد ناشی از ترانزیت را داشتیم.

وزیر اقتصاد با توجه به فضا ســازی در رسانه ها 
در مورد رسوب کالاها در بنادر گفت: تلاش جدی 
صورت گرفت رســوب کاهش پیــدا کند و بیش 

یک میلیون تن از کالاها از بنادر ترخیص شد.
خانــدوزی همچنین در گفت وگو با تســنیم، 
درباره ســرانجام کالابرگ الکترونیکی در راستای 
مردمی  سازی یارانه ها اظهار داشت: قرار است اوایل 
شــهریورماه گزارش اینکه چقدر بســترهای فنی 
این اقدام برای اجرا در سراســر کشــور آماده شده 
است توســط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
دستگاه های متولی به ســتاد هماهنگی اقتصادی 

دولت ارائه شود.
وی افزود: پس از آن تصمیم گیری خواهد شد که 

آیا اجرای آن از شهریورماه و یا مهرماه و یا چه زمانی 
آغاز شــود، اما تا زمان دقیق تعیین نشــده باشد، 
نمی توان در این  باره اظهارنظر و اطلاع رسانی داشت.
دولت برای حمایت از اقشار ضعیف، جلوگیری از 
رانت و هم چنین عادلانه  سازی یارانه ها اعلام کرد که 
شیوه پرداخت یارانه و اختصاص ارز 4۲۰۰ تومانی را 
تغییر می دهــد و مقرر کرد یارانه به جای واردکننده، 
به انتهای زنجیره یعنی مردم داده شود. براین اساس 
از نیمه اردیبهشــت ماه امســال مبالغ ۳۰۰،۲۰۰ و 
4۰۰ هزار تومانی را به عنوان یارانه نقدی متناسب با 
دهک بندی ها به صورت ماهانه به مردم پرداخت کرد. 
مسئولان دولتی اعلام کرده اند که قرار است اعتباری را 
در قالب کالابرگ الکترونیکی در اختیار مردم قرار دهند 
اما به گفته دولت، تا زمانی که زیرســاخت این اقدام 
فراهم شود پرداخت یارانه نقدی ادامه خواهد داشت.

رئیس  انجمن قطعه سازان لوازم خانگی گفت: 
۹۰ تا ۹۵ درصد از آغاز فرآیند تبدیل مواد اولیه 

به قطعات نهایی لوازم خانگی داخلی است.
مرسل صدیق در گفت وگو با ایسنا درباره وضعیت 
تولید قطعه های لوازم خانگی در کشور تصریح کرد: 9۰ 
تا 9۵ درصد از آغاز فرآیند تبدیل مواد اولیه به قطعات 
نهایــی لوازم خانگی داخلی اســت و واردات قطعات 
لوازم خانگی مقدار کمی اســت. بازخورد کارخانه ها 
نیز حاکی از رضایــت تولیدکنندگان محصول نهایی 

از قطعات است.
وی بــا بیان اینکه در حالی که تولید در شــرایط 
خوبی قرار دارد و مواد اولیه هم داخلی اســت، نباید 
اجازه واردات داده شود، تصریح کرد: اما شاهد هستیم 

در حال حاضر وزارت صمت اجازه واردات شیرآلات و 
مشعل های گازی را می دهد. این در حالی است که این 
محصولات با کیفیت جهانی در کشور تولید می شود.

رئیس  انجمن قطعه ســازان لوازم خانگی افزود: از 
طرف دیگر در کشــورهای خارجی به دلیل داشــتن 
تکنولوژی بالا، هزینه دستمزد و در نتیجه قیمت تمام 
شــده پایین اســت و تولیدکننده داخلی نمی تواند با 
آنها رقابت کند. طبق قانون هم واردات کالای مشابه 

داخلی ممنوع است.
صدیق با بیان اینکه در گذشــته تولید شیرآلات و 
مشعل های گازی به اندازه کافی نبوده، گفت: اما الان که 
تولید داخلی به اندازه کافی و حتی صادرات انجام می شود، 

معنی ندارد که وارد کننده این محصول هم باشیم.

او درباره مبدا قطعات وارداتی لوازم خانگی تصریح 
کرد: قطعات وارداتی بــا کیفیت بالا عمدتا از آلمان، 
ایتالیا، اسپانیا و قطعات کم کیفیت تر از چین به ایران 
وارد می شــود که این قطعات کــم کیفیت عمدتا به 

صنایع آسیب می زند.
گفتنی اســت، چنــد روز پیــش، محمدمهدی 
برادران؛ معاون صنایــع عمومی وزارت صمت گفت: 
تولیدکننده های قطعات لوازم خانگی با استاندارد های 
۱۵ سال پیش، استاندارد سازی می کردند. جلساتی را با 
تولیدکننده های قطعات لوازم خانگی برگزار کردیم که 
داوطلبانه به طور موقت اقداماتی را در جهت گارانتی 
مثــل تعویض و خدمات پس از فــروش انجام دهند، 
تولیدکنندگان محصول نهایــی مقرر کردند تا زمان 

ابلاغ آیین نامه، استاندارد های سخت تری را اعمال کنند.
او با اشــاره به بند های آیین نامه جدید گفت: در 
آیین نامه ۱۵ سال پیش، تعویض ها یک ماهه و خدمات 
گارانتی صرفا یک سال و نیم بود اما با جلسات مشترکی 
که با تولیدکنندگان داشتیم هم عدد ها و هم کیفیت 

افزایش می یابد.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت اظهار داشت: 
آیین نامه به روز شــده و آماده ابلاغ وزیر صمت است 
کــه بعد از ابلاغ، اعتماد مردم به تولیدکنندگان لوازم 
خانگی را بیشتر می کند. باید تولیدکنندگان در بالاترین 
ســطح قرار گیرند، زیرا که فقــط در صورت رضایت 
مشتری، متقاضیان کالای قاچاق و تولیدات خارجی 

کمتر خواهد شد.

رئیس  انجمن قطعه سازان لوازم خانگی:

۹۵ درصد قطعات لوازم خانگی در داخل کشور تولید می شود

مدیرکل راه و شهر سازی استان تهران:

زمین در قرچک و پیشوا برای ساخت مسکن داده می شود
مدیرکل راه و شهر سازی استان تهران 
گفت: تصمیم داریم به زودی در پیشــوا و 
قرچک نیز به صورت خود مالک، زمین در 
اختیار متقاضیان واجد شرایط قرار دهیم تا 

اقدام به ساخت مسکن کنند.
خلیل محبت خواه در گفت و گو با ایسنا درباره 
واگذاری زمین در طرح نهضت ملی مسکن اظهار 
کرد: پروژه نهضت ملی مسکن در نقاط مختلف 
اســتان تهران به صورت قرارداد با بخش دولتی، 
انبوه ســازان یا به شکل خود مالک در حال اجرا 
اســت. برنامه ریزی هایی بــرای الحاق زمین در 
شهرستان های قرچک و پیشوا نیز در دستور کار 

قرار داده ایم. 
او افــزود: متقاضیان دارای شــرایط که فرم 
»ج« آنها سبز است در قالب گروه های دو یا سه 
نفره می توانند از ما زمین دریافت کنند و ساخت 
و ســاز انجام دهند. در بعضی شهرها که اراضی 
بیشــتری در اختیار داریم حتی به یک نفر هم 

زمین واگذار می کنیم. 
مدیــرکل راه و شهر ســازی اســتان تهران 
تاکید کــرد: با تحویل زمین ها بــه قرارگاه امام 

حســن مجتبی )ع( تعــداد پروژه هــای در حال 
اجرای نهضت ملی مسکن در استان تهران رشد 
چشمگیری خواهد داشــت. همچنین در آینده 
نزدیک تفاهم نامه هایی با سازندگان، پیمانکاران 
و دیگر کارگزاری ها خواهیم داشت که تحولی در 

اجرای طرح های مسکن خواهد بود.
محبت خواه با بیان اینکه پروژه های نهضت ملی 
مسکن در اســتان تهران فعال است و با سرعت 
مناسبی پیش می رود، گفت: بنیاد مستضعفان، 
بنیاد مســکن، ســتاد اجرایی حضرت امام )ره(، 
قراردگاه امام حســن مجتبی )ع( در این طرح ها 
حضور دارند. علاوه  بر این از انبوه سازان پای کار 
و فعال هم استفاده می کنیم. ما طی فراخوان هایی 
به بخش خصوصی و دولتی و به طور کلی هرکس 
ســابقه خوبی در ساخت و ســاز دارد دعوت به 

همکاری کرده ایم.
او درخصوص تعــداد متقاضیان نهضت ملی 
مســکن گفت: در اســتان تهران 98۰ هزار نفر 
ثبت نام کردند و در شــهرهایی که زمین داشته 
باشــیم از جمله شهر جدید ایوانکی هنوز امکان 
نام نویسی داریم. طرح اولیه شهرک ها را بر اساس 

الگوهای مدرن، به روز و با معماری ایرانی ـ اسلامی 
ارائه می دهیم و بر اساس آن متقاضیانی که زمین 
گرفته اند می توانند تمام کارهای ساختمانی را از 

صفر تا صد انجام دهند.
تاکید وزیر بر ساخت ۴ میلیون مسکن

همچنین رستم قاسمی؛ وزیر راه و شهر سازی 
در حاشیه نشست هیئت دولت درباره روند پیش 
روی طرح جهش تولید مســکن از قول دولت و 
وزارت راه و شهر ســازی مبنی بر ســاخت چهار 
میلیون مسکن تا پایان سال ]عمر دولت[ سخن 
گفت و افزود: این گونه نیست که سال اول بتوانیم 
یک میلیون مسکن بسازیم چون ساخت واحدهای 
مسکونی یکی دو سال به طول می انجامد. ظرف 
چند ماه گذشته ساخت یک و نیم میلیون واحد 
را شروع کرده ایم که از عملیات فونداسیون تا نازک 
کاری که تا پایان شهریور ماه طول می کشد، حدود 

۱۰۰ هزار واحد تحویل خواهد شد.
او از شــروع تحویــل واحدها طــی ماه های 
پیش رو خبر داد و افزود: این روند زمان می برد، 
به گونه ای برنامه ریــزی کرده ایم که ظرف چهار 
سال، حدود چهار میلیون مسکن را تولید کنیم.

وزیــر راه و شهر ســازی درخصوص عملکرد 
یکســاله وزارتخانه محل خدمت خود، گفت: در 
حوزه مســکن کار مفصلی صورت گرفته اســت 
و با ایجاد بانک زمین نزدیک ســه میلیون قطعه 
زمین برای نهضت ملی مســکن فراهم آمده که 

کار ساده ای نیست.
قاســمی در رابطه با افزایــش قیمت بلیت 
پروازهای عتبات خاصه با نزدیک شدن به اربعین 
حســینی گفت: به هیچ عنــوان اجازه نمی دهم 
که قیمت بلیت اربعین اضافه شــود. مردم بلیت 
چارتــری نخرند و از طرفی به آژانس های هوایی 
نیز ابلاغ شده است که بلیت به صورت چارتر به 

فروش نرسانند.
او با بیان این که توان کافی در حوزه پروازهای 
اربعین وجود دارد، تاکید کرد: هر ایرلاینی تخلف 
کند، پرواز آن لغو خواهد شــد. تکرار می کنم که 
اجازه پرواز چارتری برای اربعین حســینی داده 
نشــده و مردم هم از چنیــن بلیت هایی امتناع 
کنند چون در فرودگاه ایران خواهند ماند و اجازه 
افزایش قیمت بلیت هواپیما در زمان اربعین هرگز 

داده نخواهد شد.

یک کارشــناس صنعت خودرو با اشاره به 
اینکه اعمال تحریم های سال ۹1 به نفع صنعت 
خودرو بود، گفت: اما برجام صنعت خودرو را 
به عقب برگرداند و خط مونتاژ خودرو دوباره 

راه افتاد.
به گــزارش فارس، عــادل پیرمحمدی در یک 
نشســت خبری گفت: مشکل صنعت خودرو ما این 
است که توســعه محصول نداشته، زیرا صنعتی که 
خودش طراح باشد، بیشتر می تواند عیوب کیفی را 
پیدا کند، بنابراین یکی از دردهای صنعت خودرو و 
عدم توسعه این بخش این است که توسعه محصول 

نداشته ایم و همواره دنباله رو پژو بوده ایم. 
این کارشــناس صنعــت خودرو بیان داشــت: 
اعمال تحریم ها در ســال 9۱ به نفع صنعت خودرو 
شــد، صنعت خودرو ایران فهمید که صاحب دانش 
طراحی به معنای واقعی نیســت و بر این اساس به 
دنبال طراحی رفتیم و حاصل آن تولید خودروهای 
دنا و رانا بود، اما با آمدن برجام متاسفانه دوباره توسعه 
محصول متوقف شد، زیرا دوباره سر و کله پژو فرانسه 
پیدا شد و خط مونتاژ خودرو راه افتاد و این در حالی 
است که هیچ خودرو سازی با مونتاژ کاری خودروساز 
نشده و به عبارتی به جایی نرسیده است، ممکن است 
مونتاژ کاری برای سلیقه مردم خوب باشد، اما علاج 
کار نیســت. ما فقط به دنبال تولید خودرو نیستیم، 

بلکه به دنبال ارزش افزوده هستیم.
وی بیان داشــت: ارزش افزوده مونتاژکاری در 
صنعت خودرو کمتر از ۱۰ درصد است، واقعیت این 
است که با ورود مجدد پژو بعد از برجام دوباره توسعه 

محصول متوقف شد و این در حالی است که چاره کار 
خودروساز این است که خودش طراحی کند و دانش 
فنی متناسب با آن طراحی به دنبال خواهد داشت. 
امــا از آنجا که دارای دانش طراحی برخی خودروها 
نبوده ایم، در نتیجه نمی توان عیوب کیفی آن را نیز 

به درستی شناخت. 
مدیرعامل شرکت طراحی و تامین قطعات خودرو 
بیان داشــت: با توسعه محصولی که طی چند سال 
گذشته و بعد از تحریم های سری دوم در حال وقوع 
اســت و تولید خودروهایی مانند تارا و ریرا می توان 
بعد از این شــاهد کیفیت ملموس در خودروها و به 
عبارتی محصولات آتی بود و این موضوع قطعی است.

مخالف همکاری با خارجی ها 
برای مونتاژکاری هستیم

وی بیان داشــت: ما مخالف همکاری با شرکای 
خارجی نیستیم، بلکه با همکاری با شرکای خارجی 

برای مونتاژکاری مخالف هستیم. 
پیرمحمدی اظهار داشت: امروز صنعت خودروی 
کشور تحریم شده، در حالی که فروش خودروی کامل 
)CBU( تحریم نیست. تحریم صنعت خودرو با هدف 

زمین گیر کردن صنایع دیگر بوده است. 
این کارشــناس صنعت خودرو اظهار داشت: با 
تحریم روســیه، تمام صنعت خودرو ســازی روسیه 
دچار توقف شده است، چنان که صنعت خودرو سازی 

این کشــور از ما درخواســت کمک کرده  اســت. 
وی درباره ارزبری ۱۷۵۰ یورویی تولید هر خودرو 
در شرکت ایران خودرو بیان داشت: یک بخش از این 
ارزبری شامل مواد اولیه از جمله فولاد، پتروشیمی، 

مواد گرانبها و غیره است. 
پیرمحمدی بیان داشت: در برخی از مواد فولاد 
یا پتروشیمی ها به خودکفایی نرسیده ایم که باید آنها 
را وارد کــرد و لذا حدود ۳۵ درصد از ارزبری خودرو 

مربوط به واردات این مواد است. 
وی بیان داشــت: ۳۰ تــا ۳۵ درصد ارزبری نیز 
مربوط به قطعات الکترونیکی است و ۳۰ درصد دیگر 
نیز که حدود ۶۰۰ تا ۶۵۰ یورو را شــامل می شود، 
دربرگیرنده قطعات های تک موتوری و گیربکس است 
که در تلاش برای خودکفا شدن در آنها نیز هستیم. 
این کارشناس صنعت خودرو در مورد تنش های 
سیاســی بین چیــن و تایوان و تاثیــر آن بر تامین 
ریزتراشــه ها گفــت: تا حــدود زیــادی در زمینه 
ریزتراشــه ها وابسته هستیم، بنابراین در صورت بالا 
گرفتن تنش ها بین دو کشور چین و تایوان نه تنها 
خودرو سازی کشور ما بلکه صنایع جهان از این مسئله 

متضرر و دچار بحران می شوند. 
وی بــا بیان اینکــه تایوان یکــی از قطب های 
تولید کننده قطعات الکترونیکی و ریزتراشه ها است، 
گفت: البته با توجه به تحریم های حاکم بر کشور ما 
در مورد تامین ریزتراشه ها تامین کنندگان کمتری 
داریم، بنابراین در صورت بالا گرفتن تنش ها بین این 
دو کشور، صنعت خودرو سازی ما با مشکلات بیشتری 

برای ریزتراشه ها مواجه خواهد بود. 
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